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OFFICE UPDATE 
 
1. Municipal Reform  
The Province has launched a process of municipal reform, and UMNB is organizing info sessions to keep you 
informed. Get details about the process & how UMNB will be representing you, ask questions, and share 
input. Local Government will be there for info and Q&A. All members of council and administrators are 
welcome & encouraged to attend. Contact your Zone Directors for the Zoom link.  
 

  Date Zone Time 

Tuesday 02-Feb Zone 4 6:00 PM 

Thursday 04-Feb Zone 7 & 9 7:00 PM 

Saturday 06-Feb Zone 2 10:00 AM 

Sunday 07-Feb Zone 1 & 5 7:00 PM 

Thursday 11-Feb Zone 3 & 6 6:30 PM 
 
2. Maritime Bus 
Maritime Bus routes will continue operating. The company was planning to end the Campbellton-to-Moncton 
and Fredericton-to-Edmundston routes and reduce others due to decreased ridership during the COVID-19 
pandemic. The Provincial has announced $720,000 in funding to save the regional bus service, with $360,000 
coming from RDC and $360,000 from the federal Safe Restart funding to be distributed to municipalities. This 
will impact the per capita distribution of money each community will receive. 
 
UMNB agrees the service is essential – many people and businesses in our communities rely on it for access to 
public services like health care & for parcel delivery. We didn’t agree the funds should come from the Safe 
Restart aid for municipalities – we believe this is a provincial responsibility and we are concerned about costs 
being downloaded to municipalities. We will be raising this & the need for regional transportation options for 
all communities during municipal reform discussions. 
 

https://umnb.ca/board-of-directors/
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3. COVID-19 
During a special briefing on Friday, Health Minister Dorothy Shephard and Dr Jennifer Russell thanked local 
leaders for your support during a difficult stage of the pandemic and for helping to deliver consistent 
messages to the public. We’re adding our thanks, too: thank you for everything you’re doing to keep your 
residents safe. Read the latest updates in our COVID-19 section below, including a Recreation & Sport FAQ. 

 

RAPPORT DU BUREAU  

1. La réforme municipale  
La province a lancé un processus de réforme municipale, et l'UMNB organise des séances d'information pour 
vous tenir au courant. Obtenez des détails sur le processus et sur la manière dont UMNB vous représentera, 
posez des questions et partagez vos commentaires. Les autorités locales seront présentes pour vous donner 
des informations et répondre aux questions. Tous les membres du conseil municipal et les administrateurs 
sont les bienvenus et sont encouragés à y assister. Contactez vos directeurs de zone pour obtenir le lien vers le 
site Zoom.  
 

  Date Zone Heure 

mardi 02-fév Zone 4 18h 

jeudi 04-fév Zone 7 & 9 19h 

samedi 06-fév Zone 2 10h 

dimanche 07-fév Zone 1 & 5 19h 

jeudi 11-fév Zone 3 & 6 18h30 
 
 
2. Maritime Bus 
Les lignes de Maritime Bus continueront à fonctionner. La compagnie prévoyait de mettre fin aux lignes 
Campbellton-Moncton et Fredericton-Edmundston et d'en réduire d'autres en raison de la diminution de la 
fréquentation pendant la pandémie COVID-19. Le gouvernement provincial a annoncé un financement de 720 
000 dollars pour sauver le service régional d'autobus, dont 360 000 dollars proviennent de la RDC et 360 000 
dollars du financement relance sécuritaire fédéral, qui seront distribués aux municipalités. Cela aura un impact 
sur la distribution de l'argent par habitant que chaque communauté recevra. 
 
UMNB convient que le service est essentiel - de nombreuses personnes et entreprises de nos communautés 
en dépendent pour accéder aux services publics tels que les soins de santé et la livraison de colis. Nous 
n'avons pas accepté que les fonds proviennent de l'aide au redémarrage des municipalités - nous pensons que 
c'est une responsabilité provinciale et nous sommes préoccupés par le fait que les coûts soient transférés aux 
municipalités. Nous soulèverons cette question et la nécessité d'offrir des options de transport régional à 
toutes les communautés lors des discussions sur la réforme municipale. 
 
3. COVID-19 
Lors d'une réunion d'information spéciale vendredi, la ministre de la santé Dorothy Shephard et la Dre Jennifer 
Russell ont remercié les dirigeants locaux pour leur soutien durant une phase difficile de la pandémie et pour 
avoir aidé à délivrer des messages cohérents au public. Nos remerciements s'ajoutent à ceux que nous vous 
adressons : merci pour tout ce que vous faites pour assurer la sécurité de vos habitants. Lisez les dernières 
mises à jour dans notre section COVID-19 ci-dessous, y compris une FAQ sur les loisirs et le sport. 

https://umnb.ca/fr/conseil-dadministration/
https://umnb.ca/fr/conseil-dadministration/
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UMNB IN THE MEDIA | UMNB DANS LES MÉDIAS 
 
29 JAN 2021 – Telegraph-Journal – Charlotte County may unite on recreation cost-sharing model 
 
“‘This is a really positive example of communities coming together and forming a grassroots solution for 
regional collaboration,’ said Margot Cragg, executive director of the Union of the Municipalities of New 
Brunswick.  
 
…About 90 per cent of users for Blacks Harbour’s recreational facilities don’t live within municipal boundaries, 
according to Cragg, which means regional cost sharing could be a solution for the rink’s viability.  
She especially likes that the local service districts will be included in the strategy, if it’s passed.  
 
‘The conversation can’t just be about taxation. It has to be about representation and about people have a say,’ 
she said. …Cragg said the topic is relevant for the municipal reform conversation on the horizon, and she’s 
excited to see what the region does. ‘It’ll be interested to see. If they don’t pass it, well, at the very least they 
put some really neat ideas on the table.’”  
 
 

JANUARY 2021 – Municipal World – COVID-19 versus local government 
 
“When New Brunswick’s municipal elections were delayed, the call went out 
to elected officials serving on council to stay on for their communities… This 
included mayors and councillors who had already said they weren’t running 
again, and who planned to be done in May 2020. In a testament to the kind 
of people who serve on municipal council, virtually every elected official in 
New Brunswick answered the call. When May 2020 arrived, out of 636 
municipal council positions in New Brunswick, only three people stepped 
down.” 
  

https://tj.news/story/101470929?ref=linkShare&tjid=12714&date=1611943420438


01 FEB / FÉV 2021 

@MunicipalNB • 302-259 rue Brunswick St, Fredericton NB E3B 1G8 • info@umnb.ca • www.umnb.ca 

NEWS | NOUVELLES 
 
01 FEB 2021 – Statement by the commission chairperson / Black History Month 
Our province has the second largest Black population in the Atlantic provinces, and the majority of Black 
people living in New Brunswick were born here in Canada. However, recent data from Statistics Canada 
indicate that there are major gaps between Black people and the rest of the adult population when it comes 
to employment and remuneration. These have even grown over time, although the average education level of 
Black people has increased. 
…Black History Month is an opportunity for each of us to develop a spirit of recognition, justice and 
development by consulting the many resources made available to us by various organizations and to 
participate in the activities organized in the province while following Public Health guidelines. 
 
01 FÉV 2021 – Déclaration de la présidente de la commission / Mois de l’histoire des Noirs 
Notre province compte la deuxième plus grande population noire des provinces de l’Atlantique, et la majorité 
des personnes noires vivant au Nouveau-Brunswick sont nées ici, au Canada. Cependant, les données récentes 
de Statistique Canada nous montrent qu’il existe d'importants écarts entre les Noirs et le reste de la 
population adulte au chapitre de l'emploi et de la rémunération. Ces écarts se sont même accrus au fil du 
temps, bien que le niveau moyen de scolarité des personnes noires ait augmenté. 
…Le Mois de l’histoire des Noirs est l’occasion pour chacun de nous de développer un esprit de 
reconnaissance, de justice et de développement en consultant les nombreuses ressources mises à notre 
disposition par divers organismes et à participer aux activités organisées dans la province tout en suivant les 
directives de la Santé publique. 
 
 
29 JAN 2021 – One death reported / 16 new cases / Change to household bubble in Orange level 
Recognizing that zones may be in Orange level for several more weeks, Public Health also recommended the 
expansion of the household bubble under the Orange level to include 10 contacts (a steady 10) from outside 
the household. These groups may socialize together, including going to restaurants. Further details about the 
updated Orange level are available online. 
 
29 JAN 2021 – Un décès signalé / 16 nouveaux cas / Changement à la bulle d’un ménage dans la phase 
orange 
Étant donné que les zones pourraient être dans la phase orange pendant encore plusieurs semaines, la Santé 
publique a également recommandé que, dans le cadre de la phase orange, la bulle d’un ménage soit élargie de 
manière à inclure 10 personnes de l’extérieur du ménage (les mêmes 10). Cela permettra aux gens de voir au 
moins quelques membres de leur famille et amis proches. Ces groupes pourront socialiser, y compris aller au 
restaurant ensemble. De plus amples renseignements sur la phase orange mise à jour sont disponibles en 
ligne. 
 
 
29 JAN 2021 – Financial support for Maritime Bus announced 
Under the public transit category of the Safe Restart Agreement, a one-time funding allocation of $360,000 
will be matched by funds from the Regional Development Corporation’s Rural Economy Fund for a total of 
$720,000. The funding will be dispersed to the City of Edmundston, which will enter into a contract with 
Maritime Bus to provide the $720,000 in assistance to keep the Edmundston and Campbellton bus routes 
operating until the end of 2021. 
 

https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2021.02.0071.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.02.0071.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2021.01.0068.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/corporate/promo/covid-19/recovery.html#orange
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.01.0068.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.01.0068.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/corporate/promo/covid-19/retablissement.html#orange
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/corporate/promo/covid-19/retablissement.html#orange
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2021.01.0067.html
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29 JAN 2021 – Soutien financier pour Maritime Bus 
Dans la catégorie du transport en commun de l’Accord sur la relance sécuritaire, un financement unique de 
360 000 $ sera égalé par des fonds provenant du Fonds pour l’économie rurale de la Société de 
développement régional, pour un total de 720 000 $. Les fonds seront versés à la Ville d’Edmundston, qui 
conclura un contrat avec Maritime Bus pour fournir une aide de 720 000 $ afin de maintenir les services 
d’autobus à Edmundston et à Campbellton jusqu’à la fin de 2021. 
 
 
27 JAN 2021 – Recommendations arising from the unscheduled September 2020 election presented in a 
report by the chief electoral officer 
Chief Electoral Officer Kimberly Poffenroth tabled a special report before the legislative assembly’s standing 
committee on procedures, privileges and legislative officers. Among the nine recommendations contained in 
the post-election report is a call to provide the chief electoral officer with greater flexibility to respond to 
emergency situations that arise during a provincial election, similar to those which were recently provided 
through amendments to the Municipal Elections Act adopted by the legislative assembly. 
 
27 JAN 2021 – Recommandations découlant de l’élection imprévue de septembre 2020 présentées dans un 
rapport de la directrice générale des élections 
La directrice générale des élections, Kimberly Poffenroth, a depose un rapport spécial auprès du Comité 
permanent de la procédure, des privilèges et des hauts fonctionnaires de l'Assemblée législative. Parmi les 
neuf recommandations contenues dans le rapport postélectoral se trouve un appel à fournir au directeur 
général des élections une souplesse accrue pour intervenir en cas d’urgence lors d’une élection provinciale, 
semblable à celle récemment prévue par les modifications à la Loi sur les élections municipales qui ont été 
adoptées par l’Assemblée législative. 
 
 
26 JAN 2021 – Public input sought on health-care review 
In preparation for a provincial engagement tour, the Department of Health has created a discussion paper 
outlining the province’s current health-care challenges and the vision for what a sustainable health-care 
system could look like. New Brunswickers are encouraged to share their feedback on the questions posed 
in Striving for Dependable Public Health Care: A discussion paper on the future of health care in New 
Brunswick by emailing healthplansante@gnb.ca. The feedback received will be factored into the development 
of a new five-year provincial health plan. 
 
26 JAN 2021 – Le public invité à soumettre des commentaires sur l’examen des soins de santé 
En prévision d’une tournée de mobilisation provinciale, le ministère de la Santé a préparé un document de 
travail qui décrit les défis actuels de la province en matière de soins de santé et qui présente sa vision d’un 
système de santé viable. Les gens du Nouveau-Brunswick sont encouragés à faire part de leurs commentaires 
sur les questions posées dans le document Agir en faveur de soins de santé publics fiables : Document de 
travail sur l’avenir des soins de santé au Nouveau-Brunswick en faisant parvenir un courriel 
à healthplansante@gnb.ca. Les commentaires reçus seront pris en compte dans l’élaboration d’un nouveau 
plan quinquennal provincial en matière de soins de santé. 
 
 
 
 
 

https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.01.0067.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2021.01.0062.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2021.01.0062.html
https://electionsnb.ca/content/dam/enb/pdf/post-election-report.pdf
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.01.0062.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.01.0062.html
https://electionsnb.ca/content/dam/enb/pdf/recommandations-postelectorales.pdf
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2021.01.0057.html
https://www2.gnb.ca/content/dam/gnb/Departments/h-s/pdf/en/Publications/HealthCare/DependablePublicHealthCare-DiscussionPaper.pdf
https://www2.gnb.ca/content/dam/gnb/Departments/h-s/pdf/en/Publications/HealthCare/DependablePublicHealthCare-DiscussionPaper.pdf
mailto:healthplansante@gnb.ca
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2021.01.0057.html
https://www2.gnb.ca/content/dam/gnb/Departments/h-s/pdf/fr/Publications/SoinsDeSante/DocumentDeTravail-SoinsDeSantePubliqueFiables.pdf
https://www2.gnb.ca/content/dam/gnb/Departments/h-s/pdf/fr/Publications/SoinsDeSante/DocumentDeTravail-SoinsDeSantePubliqueFiables.pdf
mailto:healthplansante@gnb.ca
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FUNDING | FINANCEMENT 

 
The 2021 Student Employment Experience Development (SEED) employer applications will be open from 
January 11th until February 19th, 2021: www.NBSEED.ca .    
   
Les demandes d'employeurs pour le programme Stage d'emploi étudiant pour demain (SEED) 2021 seront 
ouvertes du 11 janvier au 19 février 2021 : www.NBSEED.ca.    
 
 
Inclusive Community Recreation Infrastructure Fund 
The Sport and Recreation Branch has developed the Inclusive Community Recreation Infrastructure Fund. The 
main goal of this grant is to support community recreation efforts that improves inclusion and access to 
recreation for populations that face constraints to participation. Municipalities are eligible for funding.  
The Fund will support up to 100% of eligible expenses to a maximum of $10,000. Infrastructure improvement 
initiatives that support increased participation for persons with a disability, women and girls, and newcomers. 
 
Eligible Expenditures (include, but are not limited to): 

• Infrastructure improvements that increase access to participation include, but are not limited to; 
access ramps and pathways, power door operators, lifts, accessible swings, aids for visual impairments, 
creating culturally and socially supportive environments, diverse and equitable spaces (ex: universally 
acceptable change rooms), lifts (i.e. access to pools) etc. 

• Ineligible: 
o Provincially or Federally owned infrastructure 
o Private or for-profit entities 
o Religious, Educational or Political organizations 

 

Fonds d'infrastructure de loisirs communautaires inclusifs 
La Direction des sports et des loisirs a développé le Fonds d'infrastructure de loisirs communautaires inclusifs. 
L'objectif principal de ce fonds est de soutenir les efforts de loisirs communautaires qui améliorent l'inclusion 
et l'accès aux loisirs pour les populations qui font face à des contraintes de participation. Les municipalités 
peuvent bénéficier d'un financement.  
Le Fonds soutiendra jusqu'à 100 % des dépenses admissibles jusqu'à un maximum de 10 000 $. Les initiatives 
d'amélioration des infrastructures qui soutiennent une participation accrue des personnes handicapées, des 
femmes et des filles, et des nouveaux arrivants. 
 
Les dépenses admissibles (incluent, mais ne sont pas limitées à) : 

• Les améliorations d'infrastructure qui augmentent l'accès à la participation comprennent, sans s'y 
limiter, les rampes et sentiers d'accès, les opérateurs de portes électriques, les ascenseurs, les 
balançoires accessibles, les aides pour les déficiences visuelles, la création d'environnements 
culturellement et socialement favorables, les espaces divers et équitables (ex : vestiaires 
universellement acceptables), les ascenseurs (c'est-à-dire l'accès aux piscines), etc. 

• Non éligible : 
o Infrastructures appartenant aux provinces ou au gouvernement fédéral 
o Entités privées ou à but lucratif 
o Organisations religieuses, éducatives ou politiques 

 

http://www.nbseed.ca/
http://www.nbseed.ca/
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COVID-19 RESOURCES 

UMNB: COVID-19 Information and Resources 
 
FCM: COVID-19 Resources for Municipalities 
 
GNB:  

• Office of the Chief Medical Officer of Health (Public Health) : New Brunswick has 1264 confirmed cases 
of coronavirus, 273 of which are active. 

• Public Health Guidance Documents 

• New Brunswick Coronavirus updates 

• For concerns: call 844-462-8387 (daily 8:30am – 4:30 pm) or email helpaide@gnb.ca  

• Renewed and revised Mandatory Order (Jan 29 2021) 

• Lockdown measures (Jan 23 2021) 

• COVID-19: Sport & Recreation FAQ (Jan 29 2021) 

• Recovery Level Comparison - January 2021 
 
RE: WEARING MASKS AT COUNCIL MEETINGS. In yellow phase, masks are required until councils are seated, 
and all public health measures are adhered to (i.e. 2m distancing or physical barrier). In orange phase, masks 
are required at all times, per WorkSafeNB’s FAQ.  

 
The COVID Alert application is an exposure notification app that tells people who have 
downloaded the app if they may have been exposed to COVID-19. The app is available free to 
Canadians and can be downloaded through the App and Google Play stores. As of November 
29, it has been downloaded over 5.5 million times.  

  
 
**UPDATED** Recreation and Sport Red Alert Level: 

1. The zones that are in the Orange Alert Level are expected to remain at the Orange alert level for 
several more weeks 

2. Your household bubble is expanded to include 10 contacts (Steady 10) from outside your household. 
This includes up to 10 people who do not live in your home that your household agrees on. 

3. Note that the steady 10 does not include the participants in an organized sport & rec activity but: 
1. Everyone should consider limiting their number of activities and number of social interactions 
2. Practices/Skills & drills must maintain 2m physical distancing 
3. Masks must be worn for low intensity activities where it is practical and tolerable 
4. Modified Active screening and collections of names is mandatory 

4. New programs should not begin in the Orange Alert level 
 

  

https://umnb.ca/covid-19-information-resources/
https://fcm.ca/en/resources/covid-19-resources-municipalities
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/departments/ocmoh/cdc/content/respiratory_diseases/coronavirus.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/corporate/promo/covid-19/publichealth_guidance.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/corporate/promo/covid-19.html
mailto:helpaide@gnb.ca
https://www2.gnb.ca/content/dam/gnb/Corporate/pdf/EmergencyUrgence19.pdf
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/corporate/promo/covid-19/recovery/lockdown.html
https://umnb.ca/wp-content/uploads/2021/02/Covid-19-Frequently-Asked-Questions-29.01.21.pdf
https://can01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww2.gnb.ca%2Fcontent%2Fdam%2Fgnb%2FDepartments%2Feco-bce%2FPromo%2Fcovid-19%2Frecovery_level_comparison.pdf&data=04%7C01%7CDenis.Roussel%40gnb.ca%7C0be9aa67d65f4f638ea108d8bb42c31a%7Ce08b7eefb5014a679ed007e38bfccee7%7C0%7C0%7C637465242702784456%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=kFC5xRC1bdNbRrZULNVlp3xJrWkodJyIjoKFffwSscM%3D&reserved=0
https://www.worksafenb.ca/safety-topics/covid-19/covid-19-frequently-asked-questions/#accordion-item-55285
https://www.canada.ca/en/public-health/services/diseases/coronavirus-disease-covid-19/covid-alert.html?&utm_campaign=gc-hc-sc-2021-0024-10655297970&utm_medium=search&utm_source=google-ads-100450357650&utm_content=text-en-451694950451&utm_term=covid%20alert%20app
https://apps.apple.com/ca/app/covid-alert/id1520284227
https://play.google.com/store/apps/details?id=ca.gc.hcsc.canada.stopcovid
https://umnb.ca/wp-content/uploads/2021/02/Covid-19-Frequently-Asked-Questions-29.01.21.pdf
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RESSOURCES COVID-19 

 
UMNB : COVID-19 Information et ressources 
 
FCM : Ressources sur la COVID-19 pour les municipalités  
 
GNB :  

• Bureau du médecin-hygiéniste en chef (Santé publique) : le Nouveau-Brunswick compte 1264 cas 
confirmés de coronavirus, dont 273 sont actifs.  

• Conseils en matière de santé publique 

• Mise à jour sur la maladie à coronavirus du Nouveau-Brunswick 

• En cas d’inquiétude : appeler 844-462-8387 (8h30 à 16h30 quotidienne) // courriel : helpaide@gnb.ca  

• Ordonnance obligatoire renouvelée et révisée (29 jan 2020) 

• Mesures de confinement (23 jan 2021) 

• COVID-19: Direction du Sport et des Loisirs FAQ  (29 jan 2021) 

• Comparaison des phases d’alerte du plan de rétablissement - janvier 2021. 
 
RE : PORTER DES MASQUES LORS DES RÉUNIONS DU CONSEIL. En phase jaune, les masques sont obligatoires 
jusqu'à ce que les conseils soient assis et que toutes les mesures de santé publique soient respectées (c'est-à-
dire une distance de 2 m ou une barrière physique). En phase orange, les masques sont exigés en tout temps, 
selon la FAQ de WorkSafeNB. 
 
L’application Alerte COVID est une application de notification d’exposition qui indique aux 
personnes qui ont téléchargé l’application si elles peuvent avoir été exposées à la COVID-
19. L’application est offerte gratuitement aux Canadiens et peut être téléchargée dans l’App 
Store et dans la boutique Google Play.  
  
**MISE À JOUR** La phase Rouge pour le sport et les loisirs :   

1. Les zones qui se trouvent au niveau d'alerte orange sont attendues de demeurer au niveau d'alerte 
orange pendant encore plusieurs semaines 

2. Votre bulle d’un ménage est élargie de manière à inclure 10 personnes de l’extérieur de votre ménage 
(Les mêmes 10). Il s’agit d’un groupe de 10 personnes ou moins qui n’habitent pas avec vous, et qui 
ont été choisies ensemble par les membres de votre ménage. 

3. Notez que les 10 contacts réguliers n'incluent pas les participants à une activité organisée mais : 
1. Chacun doit envisager de limiter le nombre de ses activités et le nombre de ses interactions 

sociales 
2. Les pratiques doivent maintenir une distanciation physique de 2 m entre les participants 
3. Le port du masque est obligatoire pour les activités de faible intensité et lorsque cela est 

pratique et tolérable 
4. Dépistage actif modifié et la collecte de noms est obligatoire 

4. Les nouveaux programmes ne devraient pas commencer au niveau de l'alerte orange 
  

/Users/mariajleiva/Downloads/https%20:/umnb.ca/fr/covid-19-information-et-ressources
https://fcm.ca/fr/ressources/ressources-sur-la-covid-19-pour-les-municipalites
/Users/mariajleiva/Downloads/https%20:/www2.gnb.ca/content/gnb/fr/ministeres/bmhc/maladies_transmissibles/content/maladies_respiratoires/coronavirus.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/corporate/promo/covid-19/conseils_matiere_sante_publique.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/corporate/promo/covid-19.html
mailto:helpaide@gnb.ca
https://www2.gnb.ca/content/dam/gnb/Corporate/pdf/EmergencyUrgence19.pdf
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/corporate/promo/covid-19/retablissement/confinement.html
https://umnb.ca/wp-content/uploads/2021/02/Covid-19-Foire-Aux-Questions-29.01.21.pdf
https://can01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww2.gnb.ca%2Fcontent%2Fdam%2Fgnb%2FDepartments%2Feco-bce%2FPromo%2Fcovid-19%2Fcomparaison_phases_d-alerte.pdf&data=04%7C01%7CDenis.Roussel%40gnb.ca%7C8b9fde3aa52546673c8d08d8bb2dcc25%7Ce08b7eefb5014a679ed007e38bfccee7%7C0%7C0%7C637465152658553017%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=1OZkmeshN6O2WoiAuSXd0xZvzyKyxZT2itlOWAJNNe0%3D&reserved=0
https://www.travailsecuritairenb.ca/sujets-de-s%C3%A9curit%C3%A9/covid-19/questions-fr%C3%A9quemment-pos%C3%A9es-covid-19/
https://www.canada.ca/fr/sante-publique/services/maladies/maladie-coronavirus-covid-19/alerte-covid.html
https://www.canada.ca/fr/sante-publique/services/maladies/maladie-coronavirus-covid-19/alerte-covid.html
https://umnb.ca/wp-content/uploads/2021/02/Covid-19-Foire-Aux-Questions-29.01.21.pdf
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RESOURCES | RESSOURCES 
 
Samara Centre – Locally Grown: A survey of municipal politicians in Canada examines who makes up 
Canada’s local political leadership, how local leaders enter public life, and how they experience the job, and 
considers different ways to foster more effective and diverse leadership.  

 
QUEST and CEKAP : AI-RE (Accelerating the Implementation of Renewable Energy) protocol, a free online 
resource to support municipalities across Canada accelerate the implementation of renewable energy and 
low-carbon energy systems. The protocol provides in-depth guidance on: 

• The roles municipalities can play in renewable energy development 

• How to find and map solar, wind, and biomass energy generation opportunities 

• Collaboration with stakeholders and community members to create fair and tailored initiatives 

• How to integrate sustainable development into future community plans 

• How intermediary organizations may invigorate the process  
The AI-RE protocol provides a starting point and resource for municipalities seeking to implement renewable 
energy projects following the federal government’s $964 million pledge for smart renewable energy and grid 
modernization projects in December. The protocol’s step-by-step planning tools, complementary resources and 
in-depth case-studies are intended to guide the creation of tailored renewable energy strategies that make 
sense for a municipality and its people.  
 

What is CyberSecure Canada Certification? 
Canada’s cybersecurity certification program 
helps small and medium-sized organizations 
implement certification requirements so they 
can protect themselves against cyber-attacks to 
protect their business, their clients and 
partners. 
 
Qu'est-ce qu'une certification CyberSécuritaire 
Canada? 
Le programme de certification en cybersécurité 
du Canada aide les petites et moyennes 

entreprises à répondre aux exigences de certification afin qu’elles puissent se mettre à l’abri des 
cyberattaques et protègent ainsi leur entreprise, leurs clients et leurs partenaires. 

 
 
The Grade Crossings Regulations and Grade Crossings Standards help improve safety by setting broad and 
enforceable safety standards for both new and existing grade crossings in Canada. The regulations require any 
railway company, road authority or private owner of an existing crossing to comply with the requirements of 
the regulations by November 28, 2021. 
In order to seek feedback from a wide range of stakeholders, an overview of the proposed approach has been 
posted on the Let’s Talk Transportation page https://letstalktransportation.ca/gcr and will accept feedback until 
February 3, 2021. Should you want additional information, you can also contact us 
at TC.RailSafetyConsultations-ConsultationSecuriteFerroviaire.TC@tc.gc.ca. 
 

https://www.samaracanada.com/research/political-leadership/locally-grown
https://questcanada.us11.list-manage.com/track/click?u=317b87f534346723f1bdc5695&id=65247f64a0&e=0dc26fddc6
https://questcanada.us11.list-manage.com/track/click?u=317b87f534346723f1bdc5695&id=9a46665400&e=0dc26fddc6
https://www.ic.gc.ca/eic/site/137.nsf/eng/home
https://www.ic.gc.ca/eic/site/137.nsf/fra/accueil
https://www.ic.gc.ca/eic/site/137.nsf/fra/accueil
https://letstalktransportation.ca/gcr
mailto:TC.RailSafetyConsultations-ConsultationSecuriteFerroviaire.TC@tc.gc.ca
https://www.ic.gc.ca/eic/site/137.nsf/eng/home
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Le Règlement sur les passages à niveau et la Norme sur les passages à niveau contribuent à améliorer la 
sécurité en établissant des normes de sécurité applicables pour les nouveaux passages à niveau et les passages 
à niveau existants au Canada. Le Règlement exige que les compagnies de chemin de fer, les autorités 
responsables du service de voirie et les propriétaires privés de passages à niveau existants se conforment aux 
exigences du Règlement d’ici le 28 novembre 2021. 
Afin d’obtenir l’avis d’une variété d’intervenants, un aperçu de l’approche proposée a été affichée sur la page 
Parlons Transports https://parlonstransport.ca/rpn et acceptera des rétroactions jusqu’au 3 février 2021. 
Si vous voulez plus d’informations, vous pouvez également nous contacter au TC.RailSafetyConsultations-
ConsultationSecuriteFerroviaire.TC@tc.gc.ca. 
 
 
FCM: ASSET MANAGEMENT TIP SHEETS.  

• Owning the products developed with an asset management consultant: Tips to ensure you can edit, 
adapt and share the finished work 

• Scoping your asset management project: Tips to help you clearly define and communicate your 
objectives to consultants 

• Ensuring continuation of asset management once consultant services are complete: Tips to engage 
your municipal team to ensure post-project momentum 

 
FCM : FICHES-CONSEILS SUR LE GESTION DES ACTIFS MUNICIPAUX.  

• Propriété des produits élaborés avec un consultant en gestion d’actifs : Conseils pour que vous puissiez 
modifier, adapter et partager le travail fini. 

• Établir la portée de votre projet de gestion des actifs : Conseils pour définir vos objectifs et les 
communiquer clairement aux consultants. 

• Assurer la continuité de la gestion des actifs après le mandat du consultant : Conseils pour mobiliser 
votre équipe municipale afin de maintenir l’élan après-projet. 

 
 
Other resources can be found via our website’s resource portal. // D'autres ressources peuvent être trouvées 
via le portail de ressources de notre site web. 
  

https://parlonstransport.ca/rpn
mailto:TC.RailSafetyConsultations-ConsultationSecuriteFerroviaire.TC@tc.gc.ca
mailto:TC.RailSafetyConsultations-ConsultationSecuriteFerroviaire.TC@tc.gc.ca
https://fcm.ca/en/resources/mamp/owning-the-products-developed-asset-management-consultant
https://fcm.ca/en/resources/mamp/scoping-your-asset-management-project
https://fcm.ca/en/resources/mamp/ensuring-continuation-asset-management-once-consultant-services-are-complete
https://fcm.ca/fr/ressources/pgam/propriete-des-produits-elabores-avec-un-consultant-en-gestion-dactifs
https://fcm.ca/fr/ressources/pgam/etablir-la-portee-de-votre-projet-de-gestion-des-actifs
https://fcm.ca/fr/ressources/pgam/assurer-la-continuite-de-la-gestion-des-actifs-apres-le-mandat-du-consultant
https://umnb.ca/resources/
https://umnb.ca/fr/ressources/
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EXTERNAL EVENTS                ÉVÉNEMENTS EXTERNES 
 
FEB 1-4, 2021  
Virtual Conference: 2021 Data Privacy Week. 
Presented by the Public Service Information 
Community Connection (PSICC) – 
dataprivacyweek.ca 
 
FEB 5, 2021 @ 11:00 AM 
Strong Cities  = Strong Province 
Register here.  
 
FEB 8 – 15 2021  
Heritage Week: Exploring our Past and Re-
imagining our Future 
New Brunswickers are encouraged to participate 
in Heritage Week and celebrate heritage in its 
many forms; cultural and natural, architectural, 
archaeological, our collections and diverse 
traditions, and cultural expressions. 
 
 

 
8-15 FÉV 2021 
La Semaine du patrimoine : Explorer notre passé et 
réimaginer notre avenir. 
La population du Nouveau-Brunswick est invitée à 
participer à la Semaine du patrimoine et à célébrer le 
patrimoine dans des formes : culturel et naturel, 
architectural, archéologique, collections et sous 
diverses traditions et expressions culturelles. 
 
MAR 26, 2021  
Purple Day - Wear purple to support Epilepsy 
awareness. The Epilepsy Association of the Maritimes 
will provide Council with purple ribbons to show 
community support.  

 

AIM Network is offering a series of online workshops to address the expected outcomes of the Province of New 
Brunswick Phase 2 requirements for asset management beginning February 2021. As an implementing partner 
of FCM's Municipal Asset Management Program,  our goal is to help municipalities 'learn and do' long term 
planning.  Through this Program we will provide you with the templates and tools to do these activities using 
your municipality's own data with support provided by qualified asset management professionals.  At the same 
time, you will be addressing Phase 2 requirements by the Province of NB expected to be released soon. 
For information, click here to see accompanying brochure. Please complete and return the Expression of 
Interest form to indicate your interest in participating in this Program or individual workshops. 
  

https://psimcc.ca/data2021/psicc
https://psimcc.ca/data2021/index&lang=en
https://www.eventbrite.ca/e/strong-cities-strong-province-speaker-series-tickets-138356250269
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/departments/thc/culture/content/heritage-week/heritage_week_2021.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/departments/thc/culture/content/heritage-week/heritage_week_2021.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/ministeres/tpc/culture/content/semaine-du-patrimoine/semaine_patrimoine_2021.html
https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/ministeres/tpc/culture/content/semaine-du-patrimoine/semaine_patrimoine_2021.html
https://mcusercontent.com/dc7da63c297c7d800f9f84aac/files/014e9c12-2a69-49be-ad46-31c8772f0b96/NB_2021program.01.pdf
https://aimnetwork.us7.list-manage.com/track/click?u=dc7da63c297c7d800f9f84aac&id=192710a810&e=65b43a6097
https://aimnetwork.us7.list-manage.com/track/click?u=dc7da63c297c7d800f9f84aac&id=79096f47ee&e=65b43a6097
https://aimnetwork.us7.list-manage.com/track/click?u=dc7da63c297c7d800f9f84aac&id=79096f47ee&e=65b43a6097
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ABOUT UMNB | À PROPOS DE L’UMNB 

 
The Union of the Municipalities of New Brunswick (UMNB) is a bilingual association of sixty local governments 
of all sizes, representing over one third of New Brunswick’s population. Since 1994, UMNB has advocated for 
strong, sustainable communities throughout the province. Our members decide UMNB’s policies & priorities 
through member resolutions, at regional Zone meetings, and at our Annual General Meeting. Together, our 
members tackle local challenges and share solutions to make life better for their citizens.  
 
Follow us on Twitter @MunicipalNB and on Facebook @MunicipalNB.  
 
 
L’Union des municipalités du Nouveau-Brunswick (UMNB) est une association bilingue de 60 gouvernements 
locaux à travers la province et qui représente plus du tiers de la population.  
Depuis 1994, l’UMNB milite pour des collectivités fortes et durables à la grandeur de la province. Nos 
membres déterminent les politiques et les priorités de l’UMNB au moyen de résolutions adoptées par les 
membres, lors des réunions régionales de zones et de notre assemblée générale annuelle. Nos membres 
unissent leurs efforts pour relever les défis locaux et échangent des solutions visant à améliorer la vie de leurs 
citoyens. 
 
Suivez-nous sur Twitter @MunicipalNB et sur Facebook @MunicipalNB. 
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